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I medfør af § 36 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut:

Spørgsmål til Naalakkersuisut:
• Hvornår bliver Naalakkersuisuts huslejer reguleret?
• Ved sidste efterårssamling lovede Naalakkersuisut, at Naalakkersuisut ville regulere 

huslejerne for Naalakkersuisut til forårssamlingen. Hvor langt er man nået med ar-
bejdet?

(Medlem af Inatsisartut Hans Enoksen, Siumut)

Begrundelse:
Under efterårssamlingen UKA 2009 blev der forelagt bestemmelser på boligområdet, som ramte 
befolkningen hårdt. For nogens vedkommende var huslejestigningen på 51%, som var meget 
mærkbart for lejerne og som gjorde det ekstra hårdt for at klare sig økonomisk.

Der kom huslejestigninger med øjeblikkelig virkning. Citat begynder: ”Formanden for Naalakker-
suisut argumenterede fra talerstolen i Inatsisartut, at huslejestigningen på 51 % ikke ville mærkes, 
da lejerne i disse boliger var højtlønnede” citat slut.

Og i AG nr. 86 af 24. november 2009 står der bl.a., citat begynder: ”det er vigtigt, at stærkere skul-
dre skal bære tungere byrder, skriver Jens B. Frederiksen i sin pressemeddelelse.” Citat begynder 
igen ”Det er på sin plads, at højtlønnede offentligt ansatte betaler huslejer som alle andre lejere, si-
ger Kuupik Kleist” citat slut.

I disse omtalte boliger er det ikke kun højtlønnede, der bor, men også ikke så få pensionister bor 
der også.

Det der gør den sag endnu mere vanskelig er, at Naalakkersuisut efter at have hævet huslerne med 
øjeblikkelig virkning søgte om, at Naalakkersuisut søgte om kr.300.000,00 for at slippe for husle-
jestigninger; men Naalakkersuisut trak deres ansøgning tilbage på grund af Siumuts stærke prote-
ster og lovede i stedet for at komme med lovforslag om Naalakkersuisuts huslejebidrag her til for-
årssamlingen.

Hidtil kan har vi ikke i Inatsisartut set forslag til huslejereguleringer for Naalakkersuisut, selvom 
de hævede huslejerne for alle andre i efteråret med øjeblikkelig virkning.

Hvorfor er der endnu ikke kommet forslag og hvad er årsagen og hvor langt er man nået med ar-
bejdet?

Hans Enoksen, Siumut.
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